
Kakšne bodo 
politične posledice? 

❸ Politične posledice

Nekdanji minister za pravosodje Aleš Zalar je na 
twitterju zapisal: »Déjà vu. Pol leta pred volitvami 
ustavno sodišče začenja zabijati žeblje v vladno 
krsto.« Delno se s to oceno lahko strinjamo, saj zakon 
o drugem tiru še ne bo začel veljati, s tem pa se tudi 
dela v naravi še ne bodo začela. Vladajoče stranke, 
še posebno SMC, bi v predvolilni kampanji med 
uresničenimi projekti lahko naštela tudi drugi tir, a tega 
očitno ne bo mogoče storiti.
Predsednik vlade Miro Cerar je zagotovil, da bo 
vlada spoštovala odločitev ustavnega sodišča o 
referendumski zakonodaji, se mu pa zdi nenavadno, da 
so neustavnosti ugotovili šele zdaj, ker da zakon v svoji 
osnovi velja od osamosvojitve dalje. Je pa še dodal, da 
je gradnja drugega tira nujna, ker prometni tokovi lahko 
obidejo Slovenijo in oslabijo položaj Luke Koper. Gre za 
mesece, ki so za Slovenijo lahko usodni, je dejal Cerar.

Kaj odločitev 
ustavnega sodišča 
pomeni za koalicijo?

Nič pretresljivega. Pri referendumu o drugem tiru se je 
najbolj izpostavila največja vladna stranka SMC, tudi SD 
je v kampanji sodelovala, medtem ko so v Desusu zakon 
sicer podpirali, a na referendumu niso sodelovali. 

Je Vili Kovačič 
zmagovalec?

Vili Kovačič, ki mu je uspelo zbrati 40.000 podpisov za 
razpis referenduma o drugem tiru s pomočjo SDS, lahko 
slavi zmago. Je pa dokončno slavje prenagljeno, saj ni 
jasno, kako bo na koncu razsodilo vrhovno sodišče. V 
izjavi za javnost je dejal, da je zdaj zanj edini logični 
korak razveljavitev in ponovni razpis referenduma.

Je ponovno 
odločanje o zakonu 
o drugem tiru 
mogoče?

Sodeč po odločitvi ustavnega sodišča, je to mogoče, 
a odločitev o tem ima v rokah vrhovno sodišče. 
Vprašanje pa je, ali bo to smiselno glede na to, 
da se sedanji vladi izteka mandat. Poleg tega bi 
ponovitev referenduma, do česar so se ljudje enkrat 
že opredelili, pomenil ponovne stroške, in sicer je bilo 
za ta referendum porabljenih 3,2 milijona evrov. 

Bo referendumska 
zakonodaja 
spremenjena?

Predsednik državnega zbora Milan Brglez meni, da 
v tem mandatu ne bo mogoče spremeniti zakona o 
referendumu in ljudski zakonodaji. Spomnil je, da je 
zdaj na potezi vlada in da so v tem mandatu zakon 
že poskušali spremeniti, a pri tem niso bili uspešni.


